
CGPJk kargutik baztertu du

Liaño «salaketa larriena» duelako

Entzutegi NAZIONALEKO epailearen karrera judizialakkolpe gogorra jasan du

Justizia administrazioaren organo gorenak ez zuen aintzat hartu Estatuko fiskal

nagusiaren gomendioa, eta gehiengo osoz erabaki zuen Javier Gómez de Liaño

epáiletzatik baztertzea, leporatu zaizkion prebarikazio delituak argitu arte.

/ Donostia
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«Ez dut inoiz prebarikatu», esan

du Liañok agurrean • Liañok lan

egin zuen atzo goizean Entzutegi
Nazionalean, baina bertatik irten

zen CGPJren erabakiaren berri

jaki zuzenean. Epaitegiko langi-
leen eta Teresa Palacios epailea-
ren agurra jaso ondoren,

15:00ak aldera atera zen Entzu-

tegi Nazionaletik. Bertan eginda-
ko adierazpenetan, epaileak
azpimarratu zuen berak ez duela

sekula prebarikatu, «ez auzi

honetan ez bestetan».

«Egun nórmala» zela eta pena-

turik ez zegoela esan ondoren,

epaileak iragarri zuen auto ofi-

zialari eta eskoltari uko egiteko
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Miguel Angel Rodríguez ♦ Gobernuko bozeramailea

«Gobernuak ez zuen estrategiarik inolako

komunikazio talderen aurka»

JosepBorrell PSOEko lehendakarigaiak dioenaz bestera, «Gober-

nuak ez du inoiz estrategiarik izan inolako komunikazio talderen

auíka», Rodriguezen arabera. Komunikazio talde hori PSOEren

inguruko Prisa da —Canal Plus, Ser, El País...—.

María Teresa Fernandez de la Vega ♦ psoe

«Oso larria da Cardenalek egin dueña»

PSOEko ordezkariak ez zuen Gómez de Liañoren kanporatzea balo-

ratu nahi izan, baina oso gogorkritikatu zituen epaile horren eraba-

kiak sustengatu zuten Jesús Cardenal Estatuko fiskal nagusia eta

Eduardo Fungairiño eta Ignacio Gordillo fiskalak. «Oso kezkatuta

gaude Cardenalek, Fungairiñok eta Gordillok egin dutenarengatik;
hirurek Gobernuaren instrukzio garbiak jarraitzen zituzten».

Antonio Romero ♦ iu

«Espainiako Justiziak bi neurri ditu zigortzeko»
«Kaleko jendea oso harrituta dago afera honekin. Lasa eta Zabala

auziaren eta GALen gerra zikinaren sumarioak kaltetuta geratu
dirá; ikusi dugu Espainiako Justiziakbi neurri dituelazigortzeko».

igancio Gordillo ♦ Entzutegi Nazionaleko fiskala

«Erabakia txunditzeko modukoa da»

«Liañoren auzipetzeko erabakia txunditzeko modukoa da. Epaileak
zuzen jokatu du auzi horretan, eta hala egin izan ez balu, esango
genion. Oso aurrekari arriskutsua da epaile bat aldatzea edo alda-

tzen saiatzea gogokoa ez denean». X

Apteko suprefetak
legez kanpotzat jo
ditu okzitanieraz

diren gaztelu baten

bisita txartelak

■ Buouseko auzapezak

epaitegi
administratiboan

bere hizkuntzaz

deklaratzeko asmoa

azaldu du

ASokarros /Baiona

APT-EKO (Vaucluse) suprefe-
tak ez du okzitaniera maite.

Hori argi azaldu da, Buouxe-

ko (okzinatieraz Buous) auza-

pezari igorri dion mezu hotz

eta motz batean, non bipilki
agintzen dion herri horretako

gaztelu zaharreko bisita txar-

telak frantsesez idatziak izan

daitezen eta ez Proventzako

okzitaneraz orain bezala.

Txarteletan hau dago ida-

tzia: «Drech d’entrada per la

visita dau fort. Comuna de

Buous. Ocitania.» (Buouseko

gazteluaren ikuskatzeko

sarrera txartela. Buousçko
udalerria. Okzitania). Okzita-

nieraz tutik ez dakian edozein

frantses herritarrek ere oso

erraz ulertzeko moduan den

esaldi bat, beraz. Haatik,

frantses amorratu batí ez zaio

gustukoa izan, eta honek

salaketa bat egin zion Apteko

suprefetari. Ondorioz, «fran-

tsesera da Errepublikako hiz-

kuntza ofiziala» ohartarazi

zion Buouseko auzapezari

Raymond Cervelle Apteko
suprefetak. Ohar hori egin
eta, gainerat, okzitanieraz

bakarrik idatziak diren sarre-

ra txartel horiek ez gehiago
erabiltzeko agindua eman

ere.

Alabaina, Pierre Pessemes-

se auzapezak ez du amore

emateko asmorik eta auzia

epaitegi administratibora era-

man gogo du. Auzitegi horren

aitzinean okzitanieraz dekla-

ratzeko asmotan dabilela

adierazi du Buouseko auza-

pezak. Hala ere, xede honen

gauzatzeko, nekeak izanen

dituela pentsa daiteke. Bien

bitartean, Pessemessek

suprefetari idatzi dio eta

eskutitz honetan ohartarazi

dio, besteak beste, okzitanie-

ra zela Proventzako hizkuntza

nagusia luzaz egon; okzita-

nieraz aritu zirela, mendez

mende, troubadours olerkari

ibiltariak edo Fréderic Mistral

idazle proventzarra, mundu

zabalean ezagutua. Ez da

seguru, haatik, Apteko
suprefet jakobinoak arreta

handia egin dion auzapeza-
ren eskutitz honi, Lorrenan

hartuko baitu suprefet kargu
berria.
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rren artean. Are gehiago, jaki-
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hauek 1974. urteaz geroztik
direla okzitaneraz idatziak eta

horrek ez ziola inori atsekabe-

rik sortu, urtean 30.000 bisi-

tari izanik. X


